

Natijah Rukun Negara bukan sekadar dihayati



iti
(M)

sekolahan ketika Rukun Negara diperkenalkan. Keharmonian bertemu dan bermain dengan rakan satu amalan sungguh mengasyikkan. Apatah lagi, berkawan tanpa mengenal kaum. Semua bagai diatur tanpa ada prasangka.

Semua itu dilalui penuh harmoni dengan masing-masing akur betapa perlu kita saling memahami dan menghormati kepelbagaian agama, bangsa serta budaya.

Persoalannya, kebelakangan ini kenyataan demi kenyataan dan keluhan berbau perkauman yang sensitif semakin berani dicetuskan, sama ada ahli politik mahupun rakyat biasa.

Falsafah, prinsip dan keperluan kepada Rukun Negara semakin diketepikan. Apakah media sosial penyebabnya? Mungkin pengendali media sosial yang punya angkara atau kesalahan mendidik generasi muda menjadi dalangnya?

Apapun alasan, tuduhan dan punca diberikan, ia adalah suasana tidak membantu malah, hanya memburukkan keadaan. Jadi, bagaimanakah ia harus ditangani? Apa yang perlu dilakukan?

Tanggal 13 Mei 1969 adalah sejarah hitam negara kita yang mengaibkan. Negara kita dilanda rusuhan kaum, sekali gus mencatatkan keharmonian antara kaum yang kita nikmati sesudah mencapai kemerdekaan pada 1957.

Namun, pada hakikatnya, akibat kejadian itu maka, timbul kesedaran, keinsafan dan kesungguhan serta pengakuan betapa perlu perpaduan kaum di negara ini.

Tanpa perpaduan, sudah tentu negara akan menjadi huru-hara

apabila setiap kaum akan memperjuangkan hak dan kepentingan masing-masing.

Satu titik pertemuan, kebersamaan perlu dicari, manakala segala perbezaan perlu dirai. Pada hakikatnya, inilah roh, falsafah dan semangat yang terkandung pada Rukun Negara.

Rukun Negara adalah ideologi dan falsafah yang punya makna mendalam. Berteraskan lima prinsip:

1. Kepercayaan Kepada Tuhan
2. Kesetiaan Kepada Raja dan Negara
3. Keluhuran Perlembagaan
4. Kedaulatan Undang-Undang
5. Kesopanan dan Kesusilaan

Lima prinsip ini sekiranya diteliti dan dihayati dengan sepenuhnya oleh seluruh rakyat Malaysia tanpa mengira kaum, sudah tentu akan menghasilkan masyarakat yang bersatu serta mengtepi perbezaan demi kehidupan harmoni. Malah, Rukun Negara mampu membentuk generasi punya nilai murni tinggi.

Sejak kecil, kita sudah diajar untuk sentiasa menanamkan sifat baik serta nilai murni positif. Nilai ini turut beriringan dengan norma budaya negara yang memberi penekanan terhadap aspek kesopanan seseorang.

Cuma, perkara dikesalkan dalam aspek ini ialah masyarakat hari ini sudah mula melupakan nilai murni yang pernah dipelajari.

Tidak dinafikan, Malaysia kini gigih dalam menongkah arus globalisasi yang membawa pelbagai cabaran dalam menghadapi rencah kehidupan.

Antara cabaran paling besar ialah pudar nilai murni yang menjadi asas kepada pembentukan masyarakat berakhlak.

Tidakkah kita impikan kelahiran generasi baharu yang pintar akalunya, sopan tutur bicaranya, bersopan santun dan menghormati sesama manusia?

Semua ini bermula daripada penerapan nilai murni yang semakin dilupakan. Jika nilai murni ini tidak diwarnakan kembali, bagaimana kita akan memperoleh generasi yang kita impikan? Tepuk dada, tanya hati.

Persoalannya, apakah amalan nilai murni yang dapat membawa ke arah pembentukan masyarakat berakhlak? Pada suatu ketika, generasi kita terasuh dengan budaya dan adab sopan yang menitikberatkan nilai murni dalam setiap percakapan dan perbuatan.

Malah, mereka sentiasa meletakkan nilai murni ini sebagai pelengkap dalam kehidupan bermasyarakat. Hal ini dapat kita lihat melalui pantun Melayu dicipta yang banyak menekankan soal berbudi bahasa dan berhemah tinggi.

Kini semuanya semakin mudah, terhakis, dikikis dan punah dek pembangunan teknologi.

Masalah ini perlu diatasi bermula dari akar umbi. Antara langkah yang boleh diambil untuk mewarnai semula nilai murni ini ialah dengan menghayati prinsip Rukun Negara.

Menghayati prinsip dalam erti untuk menjadikan ia amalan dalam kehidupan bermasyarakat dengan nilai positif dan konstruktif.

Secara keseluruhannya, nilai

murni yang ditambah sejak semakin meredaran zam ialah ketundam kalangan yang berkait logi dan antropologi

Sosiologi a rakatan yang tu kita mema keluarga dan rusnya memngan serta cac terhadap isu mulia dalam l

Isu ini boleh dua aspek ia dan budaya. B kan dalam l mempengaruhi keluarga. Bud positif atau ne dan diperturu generasi ke ge

Oleh sebab i lu sentiasa ir terbaik kepad gaimanapun, juga sedikit s bang kepada i lai ini akibat daripada luar

Setiap lapisan memainkan p sing supaya ni miliki ini dap kehidupan kit runkan kepad rikutnya. Pengl Rukun Negara peribahasa 'ala

Natijah yang palang ertinya gara dijiwai se